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Udviklingsplaner for idrætshaller
Dok.nr.: 11794
Sagsid.: 16/5790
Initialer: bovi
Åben sag

Sagsfremstilling
Udvalget behandlede 8. juni 2016 sagen om udviklingsplaner for idrætshaller i Varde 
Kommune. Udvalget besluttede, at: 

· forvaltningen færdiggør skabelon til udviklingsplan i juni 2016

· idrætshallerne får muligheden for selv at udarbejde deres egen udviklingsplan i et 
samarbejde med repræsentanter for brugerne i hallen

· Kultur og Vækst efter ønske bistår som facilitator for udarbejdelsen af 
udviklingsplanen for den enkelte idrætshal (Hodde-Tistrup Hallen er den første hal 
med opstart i august 2016)

· idrætshallerne indsender konkrete ansøgninger om udviklingsprojekter vedlagt 
udviklingsplanen til Udvalget for Kultur og Fritid senest 1. marts 2017

· Udvalget for Kultur og Fritid samlet behandler de indkomne ansøgninger i april 2017
 
Det blev ligeledes besluttet, at ovenstående handleplan for udviklingsplanerne sendes i 
høring i SIV.
 
Forvaltningen holdt derfor et møde med SIV 29. juni 2016, hvor skabelonen for 
udviklingsplanerne og ovenstående handleplan blev præsenteret. Mødet gav også 
mulighed for afklaring af eventuelle spørgsmål om processen og formålet med 
udviklingsplanerne.
 
SIV har indsendt et høringssvar. SIV mener, at alle haller bør have en udviklingsplan, der 
rækker 3-5 år frem. SIV fremhæver vigtigheden af, at interessenter inddrages i 
processen frem for at fokusere på en bestemt form eller skabelon for planen.
 
SIV er ligeledes positive over for den fremlagte tidsplan men pointerer, at processen ikke 
bør udsætte eller være bremsende for udviklingsprocesser i hallerne.
SIV indgår gerne i et samarbejde med Varde Kommune om fælles aktiviteter afledt af 
udviklingsplanerne m.v. SIV vil også gerne fungere som sparringspartner i forbindelse 
med udarbejdelse af udviklingsplanerne. SIV ønsker dog en videre dialog med Varde 
Kommune om SIVs rolle i relation til udviklingsplanerne.

Forvaltningens vurdering
Forvaltningen vurderer, at det indsendte høringssvar fra SIV er relevant og 
gennemarbejdet.
 
SIV og forvaltningen er enige om, at alle haller bør have en udviklingsplan, der rækker 
nogle år frem. Forvaltningen støtter ligeledes SIVs holdning til processens vigtighed frem 
for fokus på en bestemt form for udviklingsplan. Derfor er den skabelon, som 
forvaltningen har præsenteret for SIV kun et forslag, som hallerne kan benytte, hvis de 
ønsker det.
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Forvaltningen vurderer, at den beskrevne proces ikke vil udsætte planlagte projekter hos 
hallerne. Det er dog forvaltningens vurdering, at kommende ansøgninger om kommunalt 
tilskud, lån eller garanti bør udsættes, indtil samtlige haller har udarbejdet 
udviklingsplaner i marts 2017, jf. den skitserede tidsplan. Derved kan der skabes et 
samlet overblik over hallernes ønsker og eventuelle behov for lånefinansiering, der 
påvirker kommunens økonomi. 
 
I den sammenhæng er det derfor forvaltningens vurdering, at der kan behandles sager 
for haller, der ønsker at optage lån ved en ekstern låneyder, fordi dette ikke vedrører 
kommunens økonomi. Det er kun haller, der modtager udligningstilskud, der skal have 
politisk godkendelse for låneoptagelse ved en ekstern låneyder. Der skal dog stilles krav 
om udviklingsplan og businesscase til haller, der skal have tilladelse til lånoptagelse ved 
en ekstern låneyder, jf. gældende retningslinjer.
 
Forvaltningen indgår gerne i en fortsat dialog med SIV om deres rolle i relation til 
udviklingsplanerne.
 
På baggrund af ovenstående vurderes det, at der er et godt fælles fundament SIV og 
Varde Kommune imellem for udarbejdelse af udviklingsplanerne i hallerne.

Konsekvens i forhold til visionen
Ingen

Retsgrundlag
Kommunalfuldmagten

Økonomi
Ingen

Høring
Ingen

Bilag:
1 Åben Referat fra møde mellem SIV og KV den 29/6 98643/16
2 Åben Oplæg ved møde med SIV den 29/6-16 98108/16
3 Åben Udviklingsplaner for idrætshaller 98169/16
4 Åben 2016.08.07 - SIV høringssvar udviklingsplaner.pdf 113540/16

Anbefaling
Forvaltningen anbefaler,

at der arbejdes videre med udviklingsplanerne ud fra den tidligere skitserede plan, dog 
således at udviklingsprojekter, der ikke betinger kommunalt tilskud, lån eller garanti kan 
behandles løbende, forudsat der foreligger en udviklingsplan og en positiv businesscase. 

Beslutning Udvalget for Kultur og Fritid den 24-08-2016

Fraværende: Ingvard Ladefoged

Anbefalingen blev godkendt.
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